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PROTOKÓŁ Nr XXIII/2017
z przebiegu sesji zwyczajnej Rady Gminy Bojszowy

w dniu 6 lutego 2017 r.

Obecni zgodnie z załączoną listą obecności.

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.
4. Przedstawienie projektów uchwał.
5. Przyjęcie uchwał.
6. Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące.
7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje.
8. Zakończenie sesji.

Przebieg sesji:
Ad. 1-3. Przewodniczący Rady Gminy Marek Kumor otworzył sesję, powitał radnych, zaproszonych
gości  - Annę Młocek Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojszowach i eksperta
Bartosza Tyrnę ze Stowarzyszenia Wspierania Inicjatyw Gospodarczych Delta Partner z Cieszyna
oraz stwierdził prawomocność sesji – obecnych 12 radnych (nieobecny: Henryk Kostyra, Janusz
Gwóźdź, Paweł Kumor).

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad i zapytał czy Radni wnoszą jakieś zmiany w
proponowanym porządku sesji. Nie wniesiono uwag do proponowanego porządku obrad.

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś wnosi uwagi do Protokołu Nr XXII/2016.  Nie zgłoszono uwag.
Protokół z sesji Nr XXII/2016 z dnia 29 grudnia 2016 r. został poddany pod głosowanie:

12 głosów – za
  0 głosów – przeciw
  0 głosów – wstrzymujących się

Protokół z sesji Nr XXII/2016 z dnia 29 grudnia 2016 r  został przyjęty jednogłośnie.

Przed przystąpieniem do kolejnego porządku obrad chwilą ciszy i zadumy został uczczony śp. Alojzy
Lysko – radny I kadencji, zasłużony mieszkaniec Gminy Bojszowy.

Ad. 4 Przedstawienie projektów uchwał.

1. Projekt uchwały nr XXIII/150/2017 RG Bojszowy z dnia 06.02.2017 r. w sprawie wyznaczenia
obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na terenie gminy Bojszowy – autopoprawki
zgłosił wójt Henryk Utrata, projekt przedstawił Bartosz Tyrna ze Stowarzyszenia Wspierania
Inicjatyw Gospodarczych Delta Partner.

Zgłoszone przez Wójta Gminy autopoprawki dotyczyły załączników graficznych do uchwały:
§ na załączniku nr 1 i nr 2 przy nazwach ulic dodano skrót „ul.” oraz usunięto czerwoną

obwódkę mapy gminy, na której wskazano podobszar rewitalizacji;
§ na załączniku nr 3 przy nazwach ulic dodano skrót „ul.” oraz usunięto czerwoną obwódkę

mapy gminy, na której wskazano podobszar rewitalizacji oraz dorysowano granicę obszaru
zdegradowanego i obszaru rewitalizacji – dot. ul. Ks. Grycmana.
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Radny Roman Horst zgłosił poprawkę do załącznika graficznego nr 3 – dot. obszaru Jedliny źle
zlokalizowano ul. Chłopską i nie naniesiono ul. Stawowej.  Może to mieć wpływ na czytelność
dokumentu.
Wójt Gminy: nazwy ulic naniesione są aby orientować się w terenie. W pozostałych załącznikach też
nie naniesiono wszystkich nazw ulic. Natomiast ulice te wchodzą w obszar zdegradowany i obszar
rewitalizacji. Istotne są granice obszaru.
Ekspert Bartosz Tyrna: Jest to początek tworzenia procesu rewitalizacji czyli wyznaczenie obszaru
zdegradowanego i obszaru rewitalizacji. Obecnie „rewitalizacja” postrzegana jest jako proces
społeczny. Dotąd rewitalizacja postrzegana była materialnie – remont rynków, obiektów itp. Teraz
skupiamy się na czynnikach społecznych. I takie czynniki były badane w przypadku Gminy Bojszowy.
Dane pozyskane były z Policji, Urzędu Pracy i innych instytucji. Uchwała była przedmiotem konsultacji
społecznych. Każdy mieszkaniec gminy mógł wypowiedzieć się w tych konsultacjach. Stworzono dużo
narzędzi żeby każdy mógł się wypowiedzieć. Forma pisemna, wykorzystanie strony internetowej oraz
spotkania otwarte i uwagi ustne zgłaszane w urzędzie. Podczas trzech spotkań prezentowano
obiektywne dane dotyczące poszczególnych obszarów gminy.
Projekt uchwały prezentuje trzy podobszary zdegradowane i trzy podobszary rewitalizacji. Obszary te
nie stanowią więcej niż 20% powierzchni gminy i jest zamieszkały przez nie więcej niż 30%
mieszkańców gminy. Pierwszy podobszar obejmuje teren położony w Bojszowach, drugi w
Bojszowach Nowych, natomiast trzeci w Jedlinie Prace oparte są na ustawie o rewitalizacji. Po
przyjęciu tego projektu uchwały zostaną podjęte działania dotyczące opracowania gminnego
programu rewitalizacji.

Uzupełnienie przedstawionej informacji przez Wójta Gminy – radnym został zaprezentowany raport z
przebiegu konsultacji społecznych. To jest pierwszy etap, następnym krokiem będzie przystąpienie do
opracowania gminnego programu rewitalizacji. Jest to pierwszy – najważniejszy krok. Należy
pamiętać, ze program rewitalizacji – to nie strategia. Cały obszar został zdiagnozowany, w wyniku tej
diagnozy wyszły trzy obszary, które powinny zostać objęte rewitalizacją. Diagnoza została
przygotowana przez zewnętrzną firmę na podstawie obiektywnych danych. Dzisiaj wyznaczamy
obszary i teren przeznaczony do rewitalizacji.

Uwagi radnych:
Stanisław Biela: czym różni się obszar 1, 2, 3 od każdego innego obszaru położonego w
Świerczyńcu? Albo czym się różni którykolwiek z tych trzech podobszarów od rejonu Międzyrzecza?
To jest dyskryminacja. Trzy obszary zostały wyznaczone w trzech miejscowościach w ich centrum.
Zostały pominięte te dwie miejscowości – Świerczyniec i Międzyrzecze. Jeśli zostanie opracowany
program rewitalizacji to wszystkie pozyskane środki pójdą w te trzy obszary. A znając realia budżetu
gmina będzie musiała dołożyć jeszcze środki własne i tylko w tych miejscowościach będą realizowane
inwestycje.
Wójt Gminy: odesłał do diagnozy obszarów, która została wcześniej złożona w biurze rady. Każda
miejscowość w tej diagnozie jest opisana i porównana do pozostałych. Diagnoza oparta jest na
wskaźnikach i parametrach niezależnych.  Ponadto jesteśmy determinowani powierzchnią i liczbą
ludności. Jest to jeden ze sposobów pozyskania środków dla gminy. Program rewitalizacji nie
przesądza o pozyskaniu konkretnych środków z Unii Europejskiej
Stanisław Biela: zgłosił uwagę, że w Świerczyńcu na ul. Klubowej i Lawendowej itd. jest zła
infrastruktura – brak pobocza i chodnika.
Wójt Gminy: diagnoza dotyczyła w głównej mierze problemów społecznych, tzn. zdegradowanych
przestrzeni społecznych. A nie tylko w zakresie infrastruktury technicznej. Szczegółowo określa to
opracowana diagnoza.
Bartosz Tyrna: rewitalizacja to nie jest lekarstwo na wszystkie problemy. Pula środków na rewitalizację
jest ograniczona.
Roman Horst: czy wskaźniki dotyczące powierzchni i liczby ludności dotyczą skumulowanych tych
obszarów czy odnoszą się dla każdego podobszaru osobno?
Bartosz Tyrna: łącznie dla wszystkich trzech podobszarów.
Stanisław Biela: jakie są te dane:



3

Bartosz Tyrna: ludność – 26%, powierzchnia – to kilka procent.
Stanisław Biela: czy przepisy dot. rewitalizacji dotyczą tak samo gmin wiejskich i miast?
Bartosz Tyrna: tak.

Przewodniczący ogłosił 3 minutową przerwę.
Po przerwie przystąpiono do dalszego przedstawiania projektów uchwał.

2. Projekt uchwały nr XXIII/151/2017 RG Bojszowy z dnia 06.02.2017 r. w sprawie nadania nazwy
ulicy położonej na terenie Gminy Bojszowy ulica „Zacisze” w miejscowości Świerczyniec -
przedstawił Wójt Gminy Bojszowy Henryk Utrata

Uwagi radnych:
Radny Stanisław Biela: prośba, aby w przyszłości przygotowywać bardziej czytelne mapy.
Radny Roman Horst: zgłosił wniosek o nadawanie nazw ulic związanych z nazwiskami osób lokalnie
zasłużonych
Wójt Gminy: wyjaśnił, że bezpieczniejsze jest nadawanie nazw neutralnych.

3. Projekt uchwały nr XXIII/152/2017 RG Bojszowy z dnia 06.02.2017 r. w sprawie nadania nazwy
ulicy położonej na terenie Gminy Bojszowy ulica „Zakole” w miejscowości Świerczyniec -
przedstawił Wójt Gminy Bojszowy Henryk Utrata

Wójt wyjaśnił, że w następstwie nadawania nazw ulic będzie podejmowana uchwała o przyjęciu ich do
wykazu dróg publicznych.

Uwagi radnych:  brak

4. Projekt uchwały nr XXIII/153/2017 RG Bojszowy z dnia 06.02.2017 r. w sprawie przyjęcia
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2017 -
przedstawiła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojszowach Anna
Młocek.

Projekt uchwały został omówiony i pozytywnie zaopiniowany przez  Komisję Zdrowia, Pomocy
Społecznej, Oświaty i Kultury.
Do zadań własnych gminy na podstawie ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w
trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi (tj. Dz. U. z 2016 r. poz. 487 z późn. zm.) należy
prowadzenie działań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz
integracji społecznej osób uzależnionych od alkoholu.
Zgodnie z art. 41 ust. 2 ww ustawy określone zadania są realizowane w postaci gminnego programu
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych, stanowiącego część strategii rozwiązywania
problemów społecznych, uchwalanego corocznie przez radę gminy. Ponadto, zgodnie z art. 41 ust. 5
ww ustawy rada gminy określa w gminnych programach rozwiązywania problemów alkoholowych
zasady wynagradzania członków gminnych komisji rozwiązywania problemów alkoholowych.
Wobec powyższego uzasadnionym jest uchwalenie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych.

Uwagi radnych:
Stanisław Biela: Zapytał czy Zespół Interdyscyplinarny otrzymuje wynagrodzenie?
Anna Młocek: Komisja AA otrzymuje wynagrodzenia. Zespół interdyscyplinarny wynagrodzeń nie
otrzymuje, gdyż jego członkowie wykonują swoje obowiązki w godzinach pracy.
Stanisław Biela: w zespole nie ma radnych?
Anna Młocek: Zgodnie z przepisami prawa w Komisji AA i w Zespole Interdyscyplinarnym nie mogą
pracować radni.
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5. Projekt uchwały nr XXIII/154/2017 RG Bojszowy z dnia 06.02.2017 r. w sprawie przyjęcia
Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar
Przemocy w Rodzinie w Gminie Bojszowy na lata 2017 – 2020 przedstawiła Kierownik
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojszowach Anna Młocek

Do zadań własnych Gminy zgodnie z art. 6 ust. 2 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu
przemocy w rodzinie (tj. Dz. U. z 2015 r. poz. 1390) należy w szczególności tworzenie gminnego
systemu przeciwdziałania przemocy w rodzinie, w tym, jak stanowi art. 6 ust. 2 pkt. 1 ww. ustawy –
opracowanie i realizacja gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar
przemocy w rodzinie.
Wobec powyższego uzasadnionym jest uchwalenie Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Bojszowy na lata 2017-2020.

Uwagi radnych:  brak

6. Projekt uchwały nr XXIII/155/2016 RG Bojszowy z dnia 06.02.2017 r. w sprawie udzielenia
pomocy finansowej Powiatowi Bieruńsko – Lędzińskiemu na realizację zadań w zakresie
wspierania osób niepełnosprawnych – przestawiła Sekretarz Gminy Bojszowy Longina
Giedwiłło.

Jest to pomoc finansowa dla powiatu z przeznaczeniem dla Stowarzyszenia Na Rzecz Osób
Niepełnosprawnych „Radość Życia”, którego podopiecznymi są mieszkańcy Gminy Bojszowy.
Pomoc ta przeznaczona jest na realizację zadań statutowych stowarzyszenia, tj. zajęcia
rehabilitacyjne takie jak: hydroterapia, hipoterapia, rehabilitacja domowa, imprezy integracyjne –
mikołaj, bal karnawałowy, olimpiada niepełnosprawnych, biwak żeglarski.

Uwagi radnych:   brak

7. Projekt uchwały nr XXIII/156/2017 RG Bojszowy z dnia 06.02.2017 r. w sprawie
określenia kryteriów, liczby punktów za kryteria oraz dokumentów niezbędnych do
potwierdzenia tych kryteriów, obowiązujących na drugim etapie postępowania
rekrutacyjnego do Gminnego Przedszkola w Bojszowach na rok szkolny 2017 – 2018 –
przestawiła Sekretarz Gminy Bojszowy Longina Giedwiłło.

29 grudnia 2016 r. RG Bojszowy przyjęła uchwałę nr XXII/143/2016 w sprawie rekrutacji do gminnego
przedszkola. Ustawa o systemie oświaty, która była podstawą tej uchwały utraciła moc prawną 26
stycznia br. na podstawie nowej ustawy Prawo Oświatowe określa się kryteria naboru, wymagane
dokumenty i wartość punktową. Jest to drugi etap naboru – w pierwszym etapie bierze się pod uwagę
kryteria ustawowe określone w art. 131 ust 2 w/w ustawy. /7 kryteriów/

Uwagi radnych:
Krzysztof Ścierski: zadał pytanie co gdy PIT będzie składany w Tychach  i czy możemy się starać o
dofinansowanie do naszego przedszkola z Tychów.
Sekretarz Gminy: w formularzy PIT wpisuje się adres zamieszkania, natomiast nie jest ważne miejsce
składania PIT-u. Gmina Bojszowy na bieżąco rozlicza się z Miastem Tychy w zakresie dzieci
uczęszczających do przedszkoli.

8.  Projekt uchwały nr XXIII/157/2017 RG Bojszowy z dnia 06.02.2017 r. w sprawie
określenia kryteriów, liczby punktów za kryteria oraz dokumentów niezbędnych do
potwierdzenia tych kryteriów, obowiązujących w postępowaniu rekrutacyjnym dla
kandydatów do klas pierwszych szkół podstawowych zlokalizowanych w Gminie
Bojszowy, zamieszkałych poza obwodami szkół na rok szkolny 2017 – 2018 – przestawiła
Sekretarz Gminy Bojszowy Longina Giedwiłło.
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29 grudnia 2016 r. została przyjęta uchwała nr XXII/144/2016 w sprawie rekrutacji do klas
pierwszych szkół podstawowych. Podstawą prawną była ustawa o systemie oświaty. Od 26
stycznia obowiązuje nowe Prawo Oświatowe, więc zachodzi konieczność przeprowadzenia
rekrutacji wg zasad określonych w art. 131 ust. 6 ustawy.
W zakresie merytorycznym proponuje się odstąpienie od kryterium odległości szkoły od miejsca
pracy rodziców/opiekunów. Nabór dotyczy tylko uczniów nie zamieszkałych w obwodzie szkoły/ z
wyłączeniem osób z orzeczeniami o potrzebie kształcenia specjalnego.

Uwagi radnych:

9. Projekt uchwały nr XXIII/158/2017 RG Bojszowy z dnia 28.11.2016r. w sprawie projektu
dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego -
przestawiła Sekretarz Gminy Bojszowy Longina Giedwiłło.

Wójt Gminy Bojszowy: Sieć będzie obejmowała trzy szkoły. Wszystkie szkoły będą 8 klasowe.

Uwagi radnych:
Stanisław Biela: Czy nie należałoby dopisać w uchwale „Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi”?
Sekretarz Gminy: Wzór uchwały podany jest przez MEN.

10. Projekt Obwieszczenia 1/2017 Rady Gminy Bojszowy z dnia 06.02.2017r. w sprawie
ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie nadania statutu Gminnemu Ośrodkowi
Pomocy Społecznej w Bojszowach (tj. do Uchwały nr XV/84/2012) – przedstawił Radca
Prawny Mirosław Nosali.

Zgłoszenie autopoprawki – radca prawny Mirosław Nosalik. Na pierwszej stronie zamiast m-ca maja
powinno być marca.

Uwagi radnych:
Stanisław Biela: zwrócił uwagę na błędną numerację w uchwale - wprowadzono poprawną numerację.
Stanisław Biela: czy jest poprawnie użyte określenie „ułomna osoba prawna”?
Radca prawny Mirosław Nosalik: podał definicję ułomnych osób prawnych. Zwrot właściwie użyty.

Po przedstawieniu uchwał Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 min przerwę, po czym ponownie
wznowił posiedzenie sesji Rady Gminy.

Ad. 5 Przyjęcie uchwał.

W głosowaniu udział wzięło 15  radnych (w międzyczasie doszli nieobecni na rozpoczęciu sesji:
Henryk Kostyra, Janusz Gwóźdź, Paweł Kumor)

1. Uchwała nr XXIII/150/2017 RG Bojszowy z dnia 06.02.2017 r. w sprawie wyznaczenia
obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na terenie gminy Bojszowy.

 14 głosów – za  (radny Janusz Gwóźdź)
 0 głosów - przeciw

1 głos - wstrzymujący się

2. Uchwała nr XXIII/151/2017 RG Bojszowy z dnia 06.02.2017 r. w sprawie nadania nazwy ulicy
położonej na terenie Gminy Bojszowy ulica „Zacisze” w miejscowości Świerczyniec.

 15 głosów – za
  0 głosów - przeciw
  0 głosów - wstrzymujących się
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3. Uchwała nr XXIII/152/2017 RG Bojszowy z dnia 06.02.2017 r. w sprawie nadania nazwy ulicy
położonej na terenie Gminy Bojszowy ulica „Zakole” w miejscowości Świerczyniec.

 15 głosów – za
  0 głosów - przeciw
  0 głosów - wstrzymujących się

4. Uchwała nr XXIII/153/2017 RG Bojszowy z dnia 06.02.2017 r. w sprawie przyjęcia Gminnego
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2017.

 15 głosów – za
      0 głosów - przeciw (radny Janusz Gwóźdź)

    0 głosów - wstrzymujących się

5. Uchwała nr XXIII/154/2017 RG Bojszowy z dnia 06.02.2017 r. w sprawie przyjęcia Gminnego
Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w
Gminie Bojszowy na lata 2017 – 2020

 15 głosów – za
      0 głosów - przeciw

         0 głosów - wstrzymujących się

6. Uchwała nr XXIII/155/2016 RG Bojszowy z dnia 06.02.2017 r. w sprawie udzielenia pomocy
finansowej Powiatowi Bieruńsko – Lędzińskiemu na realizację zadań w zakresie wspierania
osób niepełnosprawnych.

 15 głosów – za
  0 głosów - przeciw
  0 głosów - wstrzymujących się

7. Uchwała nr XXIII/156/2017 RG Bojszowy z dnia 06.02.2017 r. w sprawie określenia kryteriów,
liczby punktów za kryteria oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów,
obowiązujących na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do Gminnego Przedszkola w
Bojszowach na rok szkolny 2017 – 2018

15 głosów – za
  0 głosów - przeciw

0 głosów - wstrzymujących się

8. Uchwała nr XXIII/157/2017 RG Bojszowy z dnia 06.02.2017 r. w sprawie określenia kryteriów,
liczby punktów za kryteria oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów,
obowiązujących w postępowaniu rekrutacyjnym dla kandydatów do klas pierwszych szkó ł
podstawowych zlokalizowanych w Gminie Bojszowy, zamieszkałych poza obwodami szkół na
rok szkolny 2017 – 2018.

 15 głosów – za
  0 głosów - przeciw

0 głosów - wstrzymujących się

9. Uchwała nr XXIII/158/2017 RG Bojszowy z dnia 28.11.2016r. w sprawie projektu
dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego.

15 głosów – za
  0 głosów - przeciw

0 głosów - wstrzymujących się
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10. Obwieszczenie 1/2017 Rady Gminy Bojszowy z dnia 06.02.2017r. w sprawie ogłoszenia
tekstu jednolitego uchwały w sprawie nadania statutu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy
Społecznej w Bojszowach (tj. do Uchwały nr XV/84/2012)

15 głosów – za
  0 głosów - przeciw

0 głosów - wstrzymujących się

Ad. 6 Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące.

Przewodniczący Marek Kumor przedstawił sprawozdanie z pracy Rady Gminy w okresie
międzysesyjnym oraz odczytał pisma skierowane do Rady Gminy, w tym informacje:

1. Wójta Gminy Bojszowy o osiągnięciu średnich wynagrodzeń przez nauczycieli na
poszczególnych stopniach awansu zawodowego.

2. Przewodniczącego Rady Miejskiej w Andrychowie w sprawie pilnego i zdecydowanego
przystąpienia Polskiego Rządu do prac mających na celu poprawę jakości powietrza.

3. Raport z najważniejszych działań systemu ratowniczo-gaśniczego realizowanych w 2016 roku
na terenie miasta Tychy i powiatu bieruńsko-lędzińskiego.

4. z I Turnieju Bowlingu, który odbył się 4 lutego br. w Bieruniu. Gminę Bojszowy reprezentowali:
Stanisław Biela, Krzysztof Komandera, Janusz Gwóźdź oraz Paweł Kumor.

5. Starostwa Powiatowego w Bieruniu o wyłonieniu laureatów Nagrody Starosty w dziedzinie
kultury AD’ 2016 – Grzegorz Sztoler (Międzyrzecze) w kategorii Clemens Pro Arte oraz
Gminna Orkiestra Dęta (Chełm Śląski) w kategorii Clemens Pro kultura.

6. o spotkaniu rekolekcyjnym w Tychach, które odbędzie się 8 kwietnia br.

Przewodniczący podziękował Radnym za udział w I Turnieju Bowlingu i oddał głos radnemu
Stanisławowi Bieli, który przedstawił informację z turnieju i podziękowania dla uczestniczących w nim
radnych. Wyraził żal, że drużyna nie była kompletna.

Przedstawienie informacji przez Wójta:

1. Poinformował Radnych, że średnie płace dla nauczycieli w poszczególnych stopniach
awansu w gminie Bojszowy zostały osiągnięte (uzyskane). Przy tej ilości nauczycieli w roku
szkolnym 2017/2018 trzeba będzie zwolnić dwóch nauczycieli. Takie są wstępne wyliczenia.
W 2017/2018 r. zmieni się struktura organizacyjna w szkołach. Obsługa finansowa zostanie
przeniesiona do urzędu. Jest to związane z szukaniem oszczędności.

2. Reforma oświatowa - poinformował, że wszystkie szkoły podstawowe z mocy prawa będą
przekształcone w szkoły VIII klasowe po wejściu w życie ustawy. Gimnazjum będzie
stopniowo wygaszane i włączone w struktury Szkoły Podstawowej w Bojszowach. W roku
szkolnym 2018/2019 gimnazjum zostanie włączone do szkoły podstawowej. Uczniowie III
klasy gimnazjum będą kończyć edukację w oddziałach gimnazjalnych w Szkole Podstawowej
w Bojszowach.

3. Znana jest już kwota subwencji oświatowej. Będzie to wymagało korekt w budżecie, bo nowa
subwencja jest nieco wyższa. W tym są przewidziane podwyżki dla nauczycieli i klasy VII.

4. Zmiana systemu utrzymania oświaty w następnych latach – odstępuje się od subwencji na
ucznia. Premiowane będą gminy, gdzie nauka prowadzona jest w systemie jednozmianowym
z małą liczebnością oddziałów. Subwencja zmieni formę - będzie to dotacja. Radny Stanisław
Biela zapytał: Kto będzie oceniał gminy? Wójt: Kuratorium Oświaty. Od kwietnia br. również
arkusze organizacyjne będą zatwierdzane po pozytywnym zaopiniowaniu przez kuratorium.

5. Został zakończony pierwszy etap dot. rewitalizacji. Mamy wyznaczony obszar zdegradowany i
obszar rewitalizacji. Teraz będzie podejmowana uchwała o przystąpieniu do opracowania
gminnego programu rewitalizacji.
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6. Do 6 lutego br. zostały złożone dokumenty do Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach na
dofinansowanie do modernizacji ul. Bliskiej. Do 30 marca br. musi zostać rozstrzygnięty
przetarg.

7. Przetarg na zagospodarowanie i wywóz odpadów – otwarcie ofert 20 lutego br. Pojawi ł się
problem z terminami, wydłużyły się terminy. Pomysłem gminy jest, aby zostały obniżone
koszty wywozu i zagospodarowania odpadów i drugi – aby gminna spółka mogła przejąć to
zadanie. Obniżenie kosztów jest bardzo istotne. W 2016 r.  do wywozu i zagospodarowania
odpadów z budżetu gminy trzeba było dopłacić 396 865 zł. 5% mieszkańców nie reguluje
opłaty za odpady. Nie zmieniły się regulaminy dla mieszkańców. Przetarg ogłoszony jest w
oparciu o obowiązujące prawo miejscowe. Nie zmienią się zasady, będą tylko drobne korekty
regulaminów.
Wójt poinformował również, że ostatecznie  został wyjaśniony temat opłaty od mieszkańców –
jest to stawka 14 zł, zgodnie z obowiązującą uchwałą. Temat jest już zamknięty.

8. Zostało rozstrzygnięte zapytanie ofertowe na utrzymanie zieleni w miejscach publicznych w
gminie Bojszowy. Wpłynęły trzy oferty. Najlepszą była oferta Gminnego Przedsiębiorstwa
Komunalnego w Bojszowach za kwotę 48 418 zł .

9. Wybrano również ofertę na remont cząstkowy dróg gminnych w 2017 r. – wygrała firma
Drogród z Ćwiklic – 58, 43 zł za 1m2 nawierzchni brutto.

10. W Urzędzie Gminy odbyła się kontrola NIK nt. promulgacji prawa miejscowego.
11. Odbyła się również kontrola Urzędu Marszałkowskiego w Katowicach dot. budowy

przedszkola i żłobka w Bojszowach. Protokół z kontroli nie zawiera uwag.
12. Odbyły się koncerty: noworoczny i przegląd kolędowy.
13. Komisja stypendialna na 2017 r. przyznała stypendia sportowe na 2017 r. dla dwóch osób.

Zostały zawarte umowy. Będą one otrzymywać miesięcznie po 100 zł.
14. Zostały podpisane umowy z klubami sportowymi. GTS Bojszowy – 120 000,00 zł, GROM

Świerczyniec – 8 500,00 zł, Polonia Międzyrzecze – 11 500,00 zł. Są to kwoty na tym samym
poziomie co w 2016 r. Będą obowiązywały też te same zasady w zakresie utrzymania boisk.

15. Na ukończeniu jest dokumentacja na termomodernizację budynku OSP w Bojszowach, którą
wykonuje firma z Piaseczna. Pojawiły się zmiany zgłaszane przez użytkowników.

16. Na ukończeniu jest również projekt oświetlenia na ul. Złoty Łan w Świerczyńcu.
17. Kończy się rozbudowa sieci zasilania w wodę w budynku OSP w Świerczyńcu.
18. Odbędzie się spotkanie członków porozumienia MZK w sprawie komunikacji zbiorowej.

Omawiana będzie sprawa darmowych biletów dla dzieci i młodzieży z ubogich rodzin oraz w
dniach, w których dopuszczalne stężenie pyłów w powietrzu są przekroczone.

19. Referat Architektury prowadzi kilka spraw dla Miasta Tychy.
20. Do gminy zwróciła się Spółka Tauron o wydanie decyzji środowiskowej na budowę stacji

elektroenergetycznej dla dwóch lokalizacji w okolicy ul. Kopalnianej. Może to być wynik
działań lobbingowych prowadzonych przez Spółkę Studzienice. Gmina nie ma podstaw by
odmówić wydania takiej decyzji. Minister Środowiska nie włączył gmin i powiatów do
postępowania geologicznego w sprawie budowy nowej kopalni. Nie powiodła się również
próba złożenia odwołania przez starostwo. Stanowisko gminy w temacie budowy kopalni
zostało przedstawione i się nie zmieniło.

Radny Antoni Wilczek zapytał o obowiązującą nazwę miejscowości Bojszowy Nowe. Wójt:
poinformował: od 01.01.2017 r. obowiązującą nazwą jest „Bojszowy Nowe”. Wszystkie systemy mają
już wprowadzoną tą nazwę.

Przewodniczący Rady przedstawił statystykę dotyczącą Rady Gminy za 2016 rok: odbyło się13 sesji,
59 uchwał, 681 zapytań i interpelacji, 94,6% frekwencja, udział w 78 oficjalnych uroczystościach i
spotkaniach środowiskowych oraz samorządowych.
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Zapytania i interpelacje radnych:

Radny Stanisław Biela: informacja o wniosku Tauron dotyczy przyszłej kopalni. Zapytał również czy
Gmina będzie reagować na próbne strzały materiałów wybuchowych w Nitro Erg w Bieruniu?  Co z
kubłami w przypadku gdy wygra inna firma niż ta, która obecnie obsługuje nasza gminę?

Radny Janusz Gwóźdź: odczytał pytania, następnie złożył je w wersji papierowej (część odpowiedzi
udzielona będzie pisemnie)

1. Jak zostały podzielone dotacje miedzy kluby sportowe GTS Bojszowy, Polonia
Międzyrzecze i UKS Grom Świerczyniec?

2. Jaka jest w tym roku wysokość rocznej dotacji przeznaczonej na wydawanie gazety
RODNIA?

3. W wyniku naboru na stanowisko w Referacie Zamówień Publicznych zatrudniona została
pani Klaudyna Utrata-Machura – czy jest ona z Panem spokrewniona, czy to tylko
zbieżność nazwisk?

4. Dlaczego nie odbyła się Komisja Gospodarki na temat odpadów z udziałem Pana Wójta,
miała być ona w całości poświęcona tematyce gospodarki odpadami w gminie, przed
zbliżającym się styczniowym przetargiem?

5. Protokoły z sesji nie są sporządzane w wymaganym 14 dniowym terminie – dlaczego?
6. Na stronie BIP Bojszowy nie są publikowane na bieżąco protokoły z posiedzeń wszystkich

komisji, w niektórych przypadkach ostatnie protokoły są z czerwca 2016 r. Oświadczeń
majątkowych radnych za 2015 r. też brakuje.

7. Złożyłem wniosek o udostępnienie raportów ze zbiórki odpadów  z dwóch miesięcy, minęło
7 dni i nic, (są to 2 strony do zeskanowania i wysłania mailem, czas sporządzenia ok. 5
min.), przepis o udostępnieniu informacji mówi, jasno cytuję „Udostępnianie informacji na
wniosek następuje bez zbędnej zwłoki, nie później jednak niż 14 dni od złożenia wniosku”,
skąd nagle taka zwłoka, gdzie ostatnio nie było z tym problemu i na miejscu otrzymałem
raport.

8. W tak ważnej sprawie jak gospodarka odpadami w gminie nie był Pan w stanie spotkać się
z radnymi i przedyskutować tego tematu, może by Pan przestał robić wszystko sam i
zaczął ważne sprawy omawiać z radnymi – proszę o wyjaśnienie.

9. Proszę Pana Wójta o przekazanie informacji jako nasz pełnomocnik jak dalej toczą się
postępowania wniesionej skargi na działalność rady.

10. Proszę o odczytanie opinii RIO wraz z uzasadnieniem z 27 stycznia 2017 r.
11. Dlaczego ogłoszenie o zamówieniu publicznym na odbiór i zagospodarowanie odpadów

jest oparte na uchylonej w 2014 roku dyrektywnie Unii Europejskiej aktualna to 2014/24/UE
a w przetargu jest 2008/18/WE.

12. W ogłoszonym przetargu na odbiór i zagospodarowanie odpadów podana została
szacunkowa wartość zamówienia, nie jest ona wymagana. Jest to według mnie informacja,
która nie przyczyni się do korzystnego dla naszej gminy rozstrzygnięcia, szczególnie w
przypadku przystąpienia do przetargu jednego oferenta, jak to miało miejsce w ostatnim
przetargu.
I teraz rozbudowane pytanie – liczę na równie wyczerpującą odpowiedź.

13. Podał Pan w ogłoszeniu o zamówieniu na odbiór i zagospodarowanie odpadów kwotę w
wysokości 6 216 000 zł netto, kwota przy obecnych cenach uwzględniając podwyżkę za
zagospodarowanie odpadów zmieszanych powinna wynosić ok 4 642 000 zł jest to
(1 574 000 zł więcej) a przecież dążymy do tego żeby cena była jak najniższa.
Z powyższej szacunkowej wartości zmówienia i przeprowadzonych przeze mnie wyliczeń
wynika, że średnio na m-c faktura za odpady będzie opiewać na kwotę 197 450 zł brutto
gdzie daje to kwotę na 1 mieszkańca przeszło 26 zł przy założeniu że płaci za odpady
7500 mieszkańców.
Średnio miesięczna wystawiona faktura w 2006r opiewała na kwotę 146 714z skąd ta
podwyżka o przeszło 50 736zł brutto-miesięcznie.
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Firma Master zachowała ceny za zagospodarowanie z 2016 i w porównaniu z 2015r tylko
za zmieszane odpady podnieśli cenę z 250 do 332zł za tonę co daje podwyżkę roczną przy
1250 tonach 102 500zł. Tak więc uzasadniona szacunkowa podwyżka za odbiór i
zagospodarowanie odpadów za 34 miesiące powinna wynieść 290 416zł a nie 1 574 000.
Miesięczna podwyżka firmy MASTER za zagospodarowanie opiewa na kwotę ok 8500zł.
Miesięcznie podwyżka za sam odbiór odpadów ma wynieść z przeliczeń 42 236zł – a w
samym 2016 roku średnio na miesiąc za odbiór odpadów firma SITA pobierała 47 430zł
jest to ok 90%-owa podwyżka. W sumie w nowym przetargu miesięczna kwota za sam
odbiór odpadów szacuje Pan na kwotę 89 660zł
Mając na uwadze że podał Pan tak wysoką szacunkową wartość przetargu i widząc że
firma MASTER od marca 2015 nie podwyższyła cen na zagospodarowanie odpadów (za
wyjątkiem komunalnych co przytoczyłem wcześniej), i nie widząc że firma SITA ponad
dwukrotnie podwyższyła w ostatnim przetargu opłaty za odbiór odpadów a jak już dzisiaj
wiadomo, że koszty odbioru odpadów są wyższe od zagospodarowania, co jest rzeczą co
najmniej dziwną, to na czyją korzyść Pan działa, bo ni jak mi nie wychodzi że na korzyść
mieszkańców gminy – jak pan to wyjaśni

Radny odczytał również pismo z Gminnego Zakładu Ośrodka Zdrowia w Bojszowach. Była to
odpowiedź Pani Kierownik ośrodka na zapytanie Radnego z poprzedniej sesji (w załączeniu).

Radny Paweł Kumor: zwrócił się z prośbą aby w przyszłości spotkania dotyczące konsultacji
społecznych były prowadzone w każdej miejscowości.

Radny Roman Horst: 10 lutego br. odbędzie się robocze spotkanie dotyczące organizacji XXV
turnieju wiedzy ekologiczno-pożarniczej.  Turniej tradycyjnie odbędzie się w szkole podstawowej w
Świerczyńcu. Pytania zostały złożone na piśmie. Odpowiedź będzie pisemna.
1. Minęła pierwsza rocznica od dnia, w którym podczas sesji Rady Gminy zwracałem uwagę, a

jednocześnie prośbę, by zlikwidować zalewiska na jezdni w ciągu dróg powiatowych, a mianowicie
ul. Skromnej i ul. Wolskiej w Jedlinie. Nie wiem, jak bardzo Urząd Gminy interweniował w tej
sprawie, bo żadnego efektu nie widać. A że zalewiska te stanowią duże zagrożenie dla ruchu
samochodowego oraz użytkowników chodnika przekonywać nie trzeba.

2. Również o pierwszej rocznicy można jeśli chodzi o brak jakiejkolwiek reakcji na prośbę, dotyczącą
odwodnienia wiaduktu kolejowego (chodzi o tak zwane orynnowanie) w ciągu ul. Bojszowskiej i
Jedlińskiej (droga powiatowa). W okresie silnych mrozów zwisały tam dosyć duże sople lodowe,
niczym zębiska rekina, mogące w każdej chwili oderwać się i spaść na przejeżdżające
samochody. Zbyt wielkiej wyobraźni nie trzeba, by móc przewidzieć czym by to mogło skutkować?

3. Co dalej z nadbudową i poszerzeniem obwałowań Wisły w Jedlinie. Czy do Urzędu Gminy
wpłynęły jakiekolwiek informacje, dotyczące tego nurtującego wiele osób problemu.

4. Patrząc z ul. Ks. Grycmana na niewielki budynek gospodarczy przy miejscowym oddziale
przedszkolnym, gołym okiem widać, że jego stan z miesiąca na miesiąc pogarsza się. Nie jest to
zabytek klasy zerowej, niemniej jednak wraz z budynkiem przedszkola stanowi swego rodzaju
jeden z ostatnich takich obiektów, kwalifikujących się do listy zabytków. Dobrze zatem byłoby
zainteresować się tą sprawą, a przy okazji prześwietlić rosnące wzdłuż betonowego płotu drzewka
i krzewy oraz pomalować betonowy płot, okalający dwa obiekty budowlane, by nadać temu znośny
dla oka charakter. Ruin w Jedlinie mamy nadmiar, byłoby zatem dobrze zapobiec kolejnej.

Radny Paweł Kumor: zapytał, czy wiadomo których nauczycieli będą dotyczyły  zwolnienia w związku
z reformą oświatową?
Radny Stanisław Biela: zwrócił się aby na stronie BIP urzędu zmienić numer telefonu do OSP
Świerczyniec. Obecnie widnieje tam numer osoby prywatnej – byłego naczelnika.
Radny Janusz Gwóźdź: poinformował, że będzie nagrywał przebieg sesji na dyktafon.
Radny Roman Horst: poinformował o dacie posiedzenia Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej,
Oświaty i Kultury – 15.02.br. o godz. 16:00 w sali narad.
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Ad. 7 Odpowiedzi Wójta na zapytania i interpelacje.

Wybuchy próbne NITRO ERG – będzie kolejne pismo w tej sprawie. Dotychczas brak jest odpowiedzi
ze strony Nitro Erg. Sprawa ze względu na swoją uciążliwość wymaga kolejnej interwencji.

Kubły na śmieci – w pierwszym przetargu w cenie usługi był zakup i wyposażenie posesji w kubły.
Zatem wszystkie kubły dostarczone w pierwszym przetargu są własnością gminy. Tak zostało podane
w warunkach przetargu. Natomiast kubły, które były dostarczone w trzecim przetargu na popiół to ich
właścicielem jest konsorcjum. Jeżeli chodzi o ilości to przedstawia się to następująco, ok. 1600 kubłów
jest na popiół, natomiast 1900 kubłów śmieci zmieszane. PSZOK też musi zostać wyposażony przez
firmę, która wygra przetarg.

Koszt wydawanie gazety gminnej „Nasza Rodnia” – wpłynęły trzy oferty. W stosunku do roku 2016 r.
jest to miesięcznie 100 zł droższa oferta. Czyli jest to 1 200 zł więcej niż w roku 2016 r. Koszt
wydawania gazety w 2016 r wyniósł 36 000 zł, a w 2017 wyniesie 37 200zł.

Nabór na stanowisko – był  wakat w referacie od trzech lat. Nabór był otwarty dla wszystkich.
Wpłynęła jedna oferta spełniająca wszystkie wymagania konkursu. Pani Klaudyna Utrata-Machura jest
córką mojego brata.

Gospodarka odpadami – przetarg jest tylko i wyłącznie kompetencją organu wykonawczego. Żaden
radny nie uczestniczy w postępowaniach przetargowych czy przygotowywaniu przetargu. Za
dokumenty podpisane przez wójta odpowiada wójt. 12 radnych obecnych na sali zna temat
gospodarki odpadami.

Skarga na działalność rady – na sali jest obecny pełnomocnik. Skarga została odrzucona.

Użyte w przetargu dyrektywy Unii Europejskiej - przygotowanie przetargu na odpady wymaga dużej
wiedzy, znajomości kodów itp. Zapewniam, że normy są spełnione i procedury zachowane.

Ogłoszenie o zamówieniu na odbiór i zagospodarowanie odpadów - dane do przetargu na
zagospodarowanie odpadów zawarte w SIWZ, są prawidłowe. Ilość planowanych na zadanie środków
trzeba podać, nie ma innej możliwości. Założyłem, że średnia miesięczna odpadów to będzie 310 t.
Kwota na te 34 miesiące jest dobrze wyliczona. Szacunkowa wartość zamówienia podana w
ogłoszeniu uwzględnia także średnioroczny wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych (1,3%)
oraz wartość przewidywanych zamówień uzupełniających (tj. 30% podstawowej wartości zamówienia).
Każda z firm zainteresowana przetargiem uzyskała te same informacje jakie Pan posiadał z żądanych
raportów. Te dane są obowiązkowe i trzeba je potencjalnym startującym w przetargu podać.
Odmawiając niektórych informacji, czy uchylając się, od odpowiedzi narazilibyśmy się na zarzuty.
Temat opadów, gospodarki odpadami to jest jeden z bardzo ważnych i dla mnie strategicznych
tematów. W temacie uzgadniania z Radnymi warunków SIWZ Wójt poinformował, że jest to wyłącznie
jego kompetencja, natomiast z Komisją Gospodarki Komunalnej będą dyskutowane regulaminy
i projekty uchwał w sprawie utrzymania czystości i porządku w gminie.

Konsultacje społeczne – procedury określające jak mają wyglądać konsultacje społeczne wskazuje
ustawa. W najbliższym czasie planowany jest otwarty nabór projektów do programu rewitalizacji.
Zaproszenie będzie skierowane do wszystkich organizacji.

Zwolnienia w związku z reformą oświatową – analizujemy założenia reformy oświatowej i jej wypływ
na zatrudnienie nauczycieli w gminnych placówkach. W związku z powyższym przewidziane jest
zwolnienie nauczyciela języka angielskiego i wychowania fizycznego.

Odpowiedzi na pytania złożone na piśmie, na które Wójt nie odpowiedział zostaną przekazane
pisemnie Radnym.

Ad. 8 Zakończenie sesji.

Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy Marek Kumor formułą „Zamykam sesję Rady Gminy
Bojszowy" zakończył obrady sesji.

Protokołowała: M. Knopik
Bojszowy, dnia 06.02.2017 r.


